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Dagsorden og referat til skolebestyrelsesmøde 
 

Dato: 31.08.2021 
Tidspunkt: 17.30-19.30 
Sted: Houlkærskolen, Slusen 
Mødeleder: Thomas Linde-Bech 
Referent: Søs Staun 

Deltagere: Thomas Linde-Bech (TLB), Camilla Hansen (CH), Signe 
From Schrøder (SFS), Hans Christian Bundgaard (HCB), Peder Toft 
(PT), Maiken Dyrvig (MD), Heidi Kristensen Steffenauer (HKS), Søs 
Staun (SØ), Tanja Børsting (TB), Finn Højly Bugge (FB), Jens Johansen 
(JJ), Berit Pold (BP), Oline Damsgaard (OD) (9.c) formand for 
elevrådet, Maria Isabella Hansen (MIH) (9.b) næstformand for 
elevrådet. 
Fraværende:  
 

Dagsorden  
Hvad handler punktet om, er der 
særlige ansvarlige, gæster og er 
det til orientering (O), drøftelse 
(D) eller beslutning (B) 

Tid 
Estimer
et tid til 
punktet 

Referat 
Opsummering af orienteringen/drøftelsen, konklusion på 
beslutning, angivelse af evt. ansvarlig og evt. deadline. 

1. Godkendelse af referat (B) 
 

5 min. Godkendt. 

2. Nyt fra elevrådet (O) 
(Nye medlemmer vælges 
den 31.8. på 
elevrådsmøde) 
 

10 min. Velkommen til den nye formand Oline (9.c) og 
næstformand Maria Isabella (9.b). Elevrådet arbejder med 
byrådsdagen.  

3. Nyt fra formand og 
næstformand (O) 
 

10 min. Der arbejdes med vælgermødet og kommunikation fra 
bestyrelsen (at være mere synlige for den øvrige 
forældregruppe) Jf. pkt. 6.a og 7. 
Formanden for Rødkærsbroskole har henvendt sig til TLB 
med henblik på at danne et netværk for skolebestyrelserne 
i Viborg Kommune. 

4. Nyt fra skolens ledelse 
herunder økonomi (O) 
 

10 min. Processen med fagfordeling, skemalægning og lærernes 
opgaveoversigter var lidt sent ude i forhold til dette 
skoleår. Det evaluerer vi på og lægger næste års tidsplan 
derefter, så vi er lidt tidligere ude næste skoleår. 
Vi er en skole i vækst, hvilket presser vores rammer. Dette 
bør også være et emne i strukturdebatten. 
Økonomi: vores budget går som planlagt, pt. ser det ud til, 
at vi kommer ud af dette kalenderår med et beskedent 
overskud. 
Vi har fået doneret 100 ”arkivskabe”, som har stået på 
Vestas. 

5. Udkast til revideret princip 
for ”Princip for 
fællesarrangementer for 
eleverne i skoletiden og 
ekskursioner mv.” (D) 
Se bilag 
 

20 min. SØ redegjorde for lejrskole i et historisk perspektiv. OD, 
MIH og SØ fortalte om den nyligt overståede lejrskole for 
9. årg. 
Debat om lejrskole, og hvad det kan.  
Der er bred enighed i bestyrelsen om, at vi, på 
Houlkærskolen, gerne må være ambitiøse på området. 
Bestyrelsen peger på, at ”Danmark er dejlig”.  
Man kunne indtænke en ryste-sammen-tur på 7. årg. med 
en enkelt overnatning, når de nye klasser er dannet. 
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Skolens ledelse kommer med et udkast til nye principper 
på området på næste møde. 

6. Status på tidligere/ 
igangværende punkter/ 
projekter (O) 
6a. Valgmøder med 
Initiativgruppen og 
Overlund Skole 
6b. Fritidspædagogikken 
på Houlkærskolen, se bilag 

20 min. 6.a. Der har været afholdt et møde med 
forældrerepræsentanter fra Overlund Skoles bestyrelse. 
Disse var med på ideen og vil gerne indgå i planlægningen 
og afviklingen. Næste møde (i næste uge) bliver med 
repræsentanter fra Overlund Skole, Initiativgruppen og 
Houlkærskolen. Partierne har meldt positivt tilbage og 
stiller alle med en kandidat. 
Valgmødet er d. 7. okt. kl. 19. Vi opfordrer til stort 
fremmøde. 
Der arbejdes på at finde en lokation.  
6.b. BP gennemgik den nye fritidspædagogik, som også 
bliver præsenteret for forældrene i indskolingen på 
forældremøder her i efteråret. 

7. Bestyrelsens 
kommunikation jf. 
Maikens henvendelse til 
Thomas, Peder, Jens(D) 
Se bilag 

 MD fremlagde ideen om et tydeligere samarbejde med 
forældrene, herunder forældrerådene. 
Forældrerepræsentanterne kunne fx lave et nyhedsbrev og 
deltage i forældremøder. Der lægges op til et samarbejde 
via dialog. 
Vi tager punktet op igen på et kommende 
bestyrelsesmøde.  

8. Eventuelt (O) 10 min. Spørgsmål: Har der været henvendelser vedr. beslutningen 
om klassesammenlægningen i slutningen af 6. klasse? Ja, 
en del positive henvendelser og enkelte opklarende. 

 


